
 
 
 

 
МИНИСТАРСТВО ПРОСВЕТЕ НЕОВЛАШЋЕНО 
ПРИКУПЉАЛО ПОДАТКЕ О СИНДИКАТИМА 

Јавашлук, несналажење или лоше намере? 
 
         Синдикат радника у просвети Србије, али и други синдикати са којима смо 
јуче били у контакту остали су затечени начином на који је Министарство 
просвете прикупљало одређене податке међу којима су били и подаци о чланству у 
синдикатима – број наставника по синдикату. О овом анкетирању сазнали смо 
тек када је посао већ био окончан и једино што нам је преостало, било је да о 
свему информишемо надлежно министарство – Министарство рада и социјалне 
политике и високог представника Међународне организације рада (ILO) за Србију. 
Како смо информисани и од г-ђе Радмиле Букумирић Катић, помоћнице 
министра за рад и социјална питања, надлежне за сектор рада, као и од г-дина 
Јована Протића, шефа канцеларије ILO за Србију, Министарство просвете није 
имало права да на овај начин прикупља податке о чланству у синдикатима, а 
поготово не о броју наставника по синдикату, јер чланство у синдикатима не чине 
само наставници, већ и други запослени, а број чланова синдиката на територији 
поједине школске управе не чине само наставници у основним и средњим 
школама, већ чине и запослени у предшколским и високошколским установама. 
Осим тога, поједини синдикати имају другачије име у синдикалној организацији, 
а другачије на гранском нивоу, у протеклом периоду поједине гранске централе, 
као УСПРС су остале без великог броја чланова (напустили их Форуми београдских 
основних школа и Београдских гимназија), поједини синдикати разликују се у 
начину обрачуна и плаћања чланарине, услов чланства није чланарина, већ је 
решење и приступница, поједини синдикати су организовани као конфедерације, 
а неки као грански синдикати, у школама сем 4 релевантна (репрезентативна) 
синдиката постоје и тзв. кућни (школски, прим. аут.) синдикати... Уосталом, 
питање организовања синдиката је оно чиме се баве саме организације и што 
уређују својим статутима, а ни у ком случају не може бити предмет бављења 
послодавца (читај: директора). 
         Елем, Министарство просвете и науке је из канцеларије државног 
секретара, Тинде Ковач Церовић, која је координатор пројекта који се односи на 
корупцију у просвети, 06.09. проследило допис, односно упитник координатору 
школских управа, г-дину Мирославу Стаменковићу, а он је тај исти допис упутио 
начелницима школских управа, који су, претпостављамо и из разлога краткоће 
рокова од свега три дана (до 09.09.), зивкали школе и у том року податке добијали 
анкетирајући директоре, а не и синдикате. Између осталих, питања су се 
односила на: 
- податке о одсуствовању наставника у основним и средњим школама са посла  
- суспензије и искључења ученика из школа,  
- чланство у синдикатима – број наставника у синдикату, 
- број, начин и дужину трајања штрајкова у протеклих 5 година, 
- укупан број боловања које су наставници узимали током претходне школске 
године (просечан број дана боловања у поређењу са просечним бројем дана 
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боловања државних службеника и просечно трајање боловања наставника у 
поређењу са просечним трајањем боловања државних службеника), као и на 
- кадровски дефицит наставника укупно и по предметима.  
         Након консултације са другим синдикатима, СрпС је затражио хитан пријем 
код помоћника министра Зорана Костића и на јучерашњем састанку је 
најоштрије изразио протест на начин на који су прикупљани ови подаци који су 
се могли на једноставнији начин добити из синдикалних централа, а не од 
директора који су недореченост упитника слободно тумачили и доставили податке 
по својој мери и који не одговарају стварном стању. Оправдање да су постављени 
рокови били кратки, у суштини није никакво оправдање, али читав овај поступак 
указује на то да Министарство просвете, школске управе, али и школе, нажалост 
немају релеватну базу података и да се подаци прикупљају на крајње сумњив 
начин. Какав, и да ли уопште може бити извучен правилан закључак из овако 
прикупљених података, недовршених и сугестивних питања, показаће време, 
уосталом као и да ли су биле неке друге намере иза овако непримереног поступка.  
         О свему смо јуче обавестили и Министра просвете који је, због обавеза у 
пројекту унапређења предшколског образовања и васпитања „прескочио“ 
Социјално-економски савет, на коме се, између осталог, расправљало о два крупна 
законска пројекта – изменама и допунама Закона о раду и доношењу новог 
Закона о штрајку, што само говори шта су приоритети Министарства. Ипак, 
очекујемо да се неће поновити скандал када је министар, саопштавајући коначне 
(?!) податке о вишковима изјавио да синикати износе нетачне податке, а да су 
само подаци које он износи тачни, иако су и синдикати и министар у суштини 
износили једне те исте податке, али у различито време.  
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